
 
 
Уважени гости и драги пријатељи, 

 

Ово је трећи за редом коктел који приређује ЗРЕПОК на дан великог хришћанског празника 

Богојављања и сад се већ може слободно рећи да овај коктел прераста у својеврсну традицију првог 

у новој години окупљања чланова ЗРЕПОК-а и његових пријатеља, поштоваоца, носиоца 

најодговорнијих функција јавног живота наше средине, представника медија, као и свих оних који 

прате наш рад и показују интересовање за њега. Ваш долазак за нас представља велику част и 

потврду да је наше Удружење за свега две године завредело поштовање ове средине због које је и 

сам ЗРЕПОК основан. И овај пут нам је жеља да свечано обележимо почетак рада ЗРЕПОК-а, 

осврнемо се на претходну годину и изнесемо планове за предстојећу. 

Ако би требало у неколико реченица сумирати најзначајније резултате остварене у претходној 

години, свакако да се мора издвојити пројекат ЗРЕЊАНИНСКА СИВА КЊИГА, и то не само због 

успешног окончања у виду писаног издања, већ пре свега због тога што је кроз реализацију овог 

пројекта ЗРЕПОК успео да обједини практично целокупну пословну заједницу града Зрењанина и да 

унапреди њену комуникацију са носиоцима власти у граду до те мере да се ја за ових 20 година мог 

пословног ангажовања не сећам да је била боља. Уверења смо да је висок степен разумевања и 

међусобног уважавања основни предуслов за постизање добрих резултата у сваком послу па и у 

овом на којем су се пронашли они који живе и послују у овом граду и они који представљају његове 

легално изабране представнике задужене да воде овај град у најбољем интересу његових грађана и 

економије.  

Неки конкретни резултати таквог приступа решавању бројних проблема се већ виде, и они су 

забележени у нашој СИВОЈ КЊИЗИ, али очекујемо да ће се прави ефекти промењене климе у граду у 

погледу односа локалне градске управе и пословне заједнице тек осетити у овој и наредним 

годинама. 

Након прве две године свог ангажмана, ЗРЕПОК се поноси и тиме што је и поред бројних 

изазова избегао политизацију свог рада и остао истрајан у томе да окупљени чланови у њему свој 

ангажман виде пре свега у сфери живота коју најбоље познају а то су економија и привређивање и да 

својим искуством и знањем допринесу овој нашој средини да створи бољи пословни амбијент који ће 

поспешивати предузетничке и привредне активности целе локалне економије, а све у циљу решавања 

основног проблема како нашег града тако и наше земље: незапослености и сиромаштва. 

Данас, ЗРЕПОК са поносом може да каже да окупља фирме из овог средњебанатског региона 

које остварују 14% од укупних прихода округа, и које упошљавају преко 2.200 радника што 

представља 13,4% од укупног броја запослених у округу. Само у првој години од  оснивања ЗРЕПОК-а 

(2010.) фирме чланице су упослиле преко 600 људи и тиме на најбољи начин допринеле решавању 

једног од највећих проблема ове средине.  

Дакле, са правом можемо да кажемо да је ЗРЕПОК био најбољи одговор одговорних, пословно 

успешних људи у временима тешких изазова и криза и уједно пример како у нимало лаким условима 

добро организовани људи могу сабирањем сопствених потенцијала знатно унапредити њихову 

искоришћеност и то како на сопствену добробит тако и у интересу средине у којој живе и раде. 

Веома смо поносни и на то што смо успешно реализовали пројекат сарадње са ТФ Михајло 

Пупин и што се ЗРЕПОК може похвалити тиме да је у прошлог години добио првог стипендисту и то 

најбољег студента међу онима који су се најбољим показали у току реализације овог пројекта. 

Импонује признање Новосадског Универзитета да такав пример сарадње привреде и једне 

високошколске образовне институције може послужити као успешан модел повезивања света 

образовања и реалног сектора привређивања који на најбољи начин може доприносити стварању 

бољих кадрова по мери потреба наше привреде и тржишта рада. 

Издвојио бих из прошле године и нашу подршку ентузијастима из Зрењанинског БИД-а и 

захвални смо што смо добили прилику да учествујемо и помогнемо у реализацији веома усшеног 

пројекта под називом „КОРЗО ФЕСТ“.  

Осим тога, вредно је пажње и то што је на крају прошле године ЗРЕПОК без икаквог 

калкулисања и страха од погрешног разумевања превише исполитизоване локалне јавности био први 

који је не само јавно већ и конкретно подржао више него добродошлу у овим временима акцију 

СОЛИДАРНОСТИ коју је покренуо наш градоначелник. Мишљења сам да је и овим ЗРЕПОК показао да 

је за само две године израстао у озбиљну и респектабилну организацију која је на добром путу да 

својим ангажовањем у потпуности оствари визију због које је основан. 

Свакако да је пред нама нимало лака година. Многи нас плаше тврдњама да ће то бити можда и 

најтежа у последњих 10 година. Не желимо да подценимо претње којима смо изложени али смо 

сигурни да нам стечено самопоуздање у успешном остваривању нимало лаких циљева и решавању 



веома тешких задатака, даје за право да ћемо пронаћи адекватне одговоре на изазове који нас очекују 

и у наредном периоду. 

Свесни смо у потпуности и да је година пред нама изборна година, и да су по правилу у таквим 

годинама у нашем друштву које је преоптерећно политиком и политиканством, тензије и осетљивост 

на јавно изношење ставова веома високе. Осим тога знамо и да наша јавност очекује да се ЗРЕПОК 

одреди према политици. Мислим да је права прилика да се још једном понови недвосмислено 

кристално јасан и принципијелан став ЗРЕПОК-а и његових чланова који је у више наврата од 

оснивања изношен, а то је да се ЗРЕПОК неће укључивати у политичке борбе ни на који начин и да ће 

настојати да његов ангажман не буде као такав препознат или изманипулисан.  

Због свега напред изнетог, скупштина ЗРЕПОК-а је на свом децембарском заседању одлучила 

да се 2012 година посвети пре свега поспешивању међусобне сарадње и унапређењу властите 

успешности чланова ЗРЕПОК-а како би што боље одговорили на изазове кризе и очували радна места 

у нашим фирмама што видимо као највећи допринос нашем друштву и граду у овим временима. То 

свакако не искључује и наш јавни, друштвени ангажман и у том погледу планирамо да наставимо са 

пројектом ЗРЕЊАНИНСКА СИВА КЊИГА и да у наредној години на овом истом месту и истим поводом 

обелоданимо њено друго издање. Верујемо да ће нас наши партнери и у овој години подржати у 

овоме и да ћемо заједнички остварити још боље резултате него што је то урађено овим првим 

издањем. 

Планирамо и да наставимо са реализацијом пројекта сарадње са ТФ Михајло Пупин и у том 

смислу и ове године ћемо организовати волонтерску стручну праксу и изабрати најбољег студенда 

којем ћемо на јесен доделити стипендију. 

Ово су три кључне ствари за које се определио ЗРЕПОК у 2012 години и уверени смо да ћемо 

по сва три основа бити успешни као и до сада. Немамо право другачије да размишљамо до да са пуно 

вере и оптимизма гледамо како на будућност ЗРЕПОК-а тако и на будућност овог града због којег се 

ЗРЕПОК и изродио. 

На крају, дозволите да наздравим и пожелим нам свима пре свега добро здравље а потом и да 

нас прати свака срећа и добро и нас и наше породице и овај град у којем живимо. 

Живели! 

 

 
У Зрењанину, 19. Јануара 2012. године                             Драган Видаковић, председник ЗРЕПОК-а     


